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P R O T O K Ó Ł  Nr X/11 
z sesji Rady Miejskiej w Trzebnicy  

z dnia 22 czerwca 2011 roku 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 niniejszego protokołu. 
Uchwały podjęte na sesji stanowią załączniki od nr 2 do nr 26 
 
Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali nr 48 budynku Urzędu Miejskiego  
w Trzebnicy. Początek obrad godz. 12:00.  
Stan radnych – 21, obecnych – 21. 
 
Przewodniczący Karol Idzik słowami „otwieram obrady X sesji Rady Miejskiej” 
dokonał jej otwarcia. Powitał zebranych gości i poinformował, że po przesłaniu 
materiałów pod obrady sesji zaszła potrzeba podjęcia dodatkowych uchwał. Nowe 
projekty uchwał zostały radnym doręczone wraz z propozycją nowego porządku 
obrad, w którym zostały zamieszczone. W związku z dodatkowymi projektami 
uchwał przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem nowego porządku obrad: „za” 
- 20, „przeciw” - 0, „wstrzymał się” - 0. Nowy porządek został przyjęty 
jednogłośnie. Po zmianach porządek przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja Burmistrza o podjętych ważniejszych zarządzeniach i decyzjach od 

ostatniej sesji.  
4. Przyjęcie protokołu z VII; VIII i IX sesji Rady Miejskiej. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Zespołu Placówek Kultury za 2010 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Trzebnicy za 2010 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Trzebnica 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Trzebnica na 2011 rok.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Trzebnica na lata 2011 – 2022. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale Nr 

VIII/71/11 Rady Miejskiej w Trzebnicy z dnia 18 kwietnia 2011 r. w sprawie 
zmiany uchwały nr VII/52/11 Rady Miejskiej w Trzebnicy z dnia 17 marca 
2011 r. w sprawie wyznaczenia inkasentów oraz ustalenia prowizji.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie: emisji obligacji komunalnych. 
12a. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Trzebnica za I półrocze.  
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12b. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków.  

12c. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/328/09 Rady 
Miejskiej  w Trzebnicy z dnia 30 września 2009 r. w sprawie trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla szkół i placówek niepublicznych prowadzonych na terenie 
Gminy Trzebnica przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż jednostka 
samorządu terytorialnego.  
12d. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia pojazdów na własność Gminy 

Trzebnica.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania 
zgłoszonych kandydatów na ławników do rozpatrywania spraw rodzinnych w 
Sądzie Rejonowym w Trzebnicy , na kadencję 2012 – 2015.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia publicznych 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Trzebnica.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi 
Boleścin – Gmina Trzebnica”.  
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi 
Brochocin – Gmina Trzebnica”.  
17. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi 
Taczów Mały – Gmina Trzebnica”.  
18. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi 
Taczów Wielki – Gmina Trzebnica”.  
19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Sołeckiej Strategii 
Rozwoju Wsi Głuchów Górny.  
20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Sołeckiej Strategii 
Rozwoju Wsi Kobylice. 
20a. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Sołeckiej Strategii 
Rozwoju Wsi Skarszyn.  
20b. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Sołeckiej Strategii 
Rozwoju Wsi Cerekwica. 
20c. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Sołeckiej Strategii 
Rozwoju Wsi Biedaszków Mały.  
21. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi na terenie miasta 
Trzebnicy.  
21a. Podjęcie uchwały w sprawie uznania przez Rząd Rzeczypospolitej Polskiej, 
spraw wsi i rolnictwa za jedne z zasadniczych priorytetów polskiej prezydencji w 
Unii Europejskiej i wyrównanie dopłat rolniczych dla Polski.  
22. Komunikaty. 
23. Zamknięcie obrad X sesji.  

 
Następnie przewodniczący przeszedł do punktu 3 porządku obrad i oddał głos 
burmistrzowi.  
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 Ad.3. Informacja Burmistrza o podjętych ważniejszych zarządzeniach i 
decyzjach od ostatniej sesji.  
Burmistrz Marek Długozima przypomniał, że ostatnia sesja odbyła się 17 marca 2011 
roku. Najważniejsze sprawy to: 
1. Przygotowanie projektów uchwał na dzisiejszą sesję 
2. Wydanie zarządzenia w sprawie: 

• zmian w budżecie gminy Trzebnica na 2011 rok; 
• informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Trzebnica za 2010 rok; 
• udzielenia zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego oraz 

powołania komisji przetargowej na realizacje zadania pn. „Remont 
nawierzchni ul. Leśnej w Trzebnicy”; 

• wprowadzenia regulaminu Organizacyjnego Urzędu Miejskiego w Trzebnicy; 
• sprzedaży na własność w formie przetargu nieograniczonego nieruchomości 

komunalnych położonych w obrębie wsi Masłów; 
• zatwierdzenia i wydania Księgi Jakości Systemu Zarządzania Jakością w 

Urzędzie Miejskim w Trzebnicy; 
• wyznaczenia Audytorów Jakości w Urzędzie Miejskim w Trzebnicy; 
• powołania Zespołu Sterującego Systemem Zarządzania Jakością w Urzędzie 

Miejskim w Trzebnicy; 
• sprzedaży na własność w formie przetargu nieograniczonego, nieruchomości 

komunalnych położonych w obrębie miasta Trzebnica – przy ul. Czereśniowej, 
Armii Krajowej oraz w obrębie wsi Raszów, Ujeździec Wielki; 

• udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego oraz 
powołania komisji przetargowej na realizacje zadania pn. „Remont 
nawierzchni jezdni i chodnika ul. 1-go Maja i ul. Armii Krajowej w Trzebnicy; 

• sprzedaży na własność w formie przetargu nieograniczonego, nieruchomości 
komunalnej położonej w Trzebnicy, przy ul. B. Chrobrego; 

• udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego oraz 
powołanie komisji przetargowej na realizację zadania pn. „Budowa dróg 
gminnych w m. Biedaszków Mały; 

• udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego oraz 
powołanie komisji przetargowej na realizację zadania pn. „Budowa kompleksu 
boisk sportowych w ramach programu Moje boisko Orlik 2012”; 

• ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Publicznego Przedszkola nr 1 w 
Trzebnicy oraz powołania Komisji Konkursowej dla wyboru dyrektora; 

• sprzedaży na własność w formie bezprzetargowej, nieruchomości komunalnej 
położonej w mieście Trzebnica na rzecz Energia Pro S. A.; 

• powołania składu Komisji Przetargowej Burmistrza do przeprowadzenia 
przetargów oraz rokowań po drugim przetargu na zbycie nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Trzebnica; 

• zasad i procedur dotyczących używanego oprogramowania w Urzędzie 
Miejskim w Trzebnicy; 
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• sprzedaży na własność w formie bezprzetargowej, dotychczasowym 
użytkownikom wieczystym nieruchomości gruntowej, komunalnej położonej 
w mieście Trzebnica, przy ul. Kościuszki; 

• wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Trzebnica, położonej w trzebnicy przy ul. 
Moniuszki, na rzecz EnergiaPro S. A.; 

•  w sprawia nadania numerów porządkowych dla nieruchomości położonych w 
obrębie wsi: Malczów, Kobylice, Masłowiec, Koniowo, Będkowo, Głuchów 
Górny, Boleścin, Małuszyn; 

• organizacji gminnego systemu wczesnego ostrzegania o zagrożeniach oraz 
systemu wykrywania i alarmowania na terenie Gminy Trzebnica. 

Radny Janusz Szydłowski poprosił o przybliżenie jaki teren został sprzedany przy 
ulicy Chrobrego. 
Naczelnik Andrzej Podsiadło wyjaśnił, że jest to teren przeznaczony w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego na budownictwo wielomieszkaniowe wraz z 
ogrodami.  
Radny Adam Gubernat zapytał jaki teren planowany jest do sprzedaży na ulicy Armii 
Krajowej.  
Naczelnik Podsiadło odpowiedział, że jest to budynek, w którym znajdowała się 
siedziba Ośrodka Pomocy Społecznej.  
Więcej pytań nie  było.  
 Ad.4. Przyjęcie protokołu z VII; VIII i IX sesji Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Karol Idzik powiedział, że do protokołu z VII sesji Rady Miejskiej 
wpłynął wniosek radnego Jana Darowskiego o uzupełnienie, w następującym 
brzmieniu „wnoszę o uzupełnienie protokołu Nr VII/11 z sesji Rady Miejskiej w 
Trzebnicy z dnia 17 marca 2011 roku w pkt. 16d (dotyczy uchwały wyodrębnienia 
funduszu sołeckiego w 2012 roku) poprzez dopisanie do wypowiedzi Burmistrza że, 
fundusz sołecki nie został uchwalony za poprzedniej rady gdyż Pan Darowski 
głosował przeciw oraz odpowiedź radnego Darowskiego, że nie jest to prawdą. 
Wniosek podyktowany jest koniecznością odzwierciedlenia przebiegu posiedzenia 
sesji Rady Miejskiej”. W celu przypomnienia przewodniczący przytoczył §47 
Statutu, który mówi iż, z każdej sesji sporządza się protokół, który powinien zawierać 
przebieg obrad, a w szczególności streszczenie wypowiedzi i dyskusji oraz tekst 
zgłoszonych wniosków i uchwalonych wniosków. Kolejny punkt tego paragrafu 
stanowi, iż protokół z poprzedniej sesji przyjmuje się w ten sposób, że jeśli nie 
wniesiono do niego zastrzeżeń lub poprawek, protokół uważa się za przyjęty. O 
przyjęciu lub odrzuceniu poprawek decyduje Rada bez dyskusji. W związku z tymi 
zapisami Przewodniczący powiedział, że podda pod głosowanie najpierw wniosek do 
protokołu radnego Darowskiego, a później będą głosowane protokoły.  
Przewodniczący Idzik poddał pod głosowanie wniosek radnego Jana Darowskiego o 
uzupełnienie protokołu Nr VII/11: „za” - 10, „przeciw” - 10, „wstrzymał się” - 0. 
Przewodniczący powiedział, że w jego ocenie wniosek nie może być uznany za 
przyj ęty.   



5 

Następnie Przewodniczący przeszedł do głosowania nad przyjęciem protokołu z VII 
sesji Rady Miejskiej w takiej formie w jakiej został przygotowany: „za” - 12, 
„przeciw” - 0, „wstrzymał si ę” - 8. Protokół został przyjęty.  
Kolejno poddany pod głosowanie został protokół z VIII sesji: „za” - 17, „przeciw” - 
0, „wstrzymał się” - 3. Protokół został przyjęty.  
Jako ostatni został poddany pod głosowanie protokół z IX sesji: „za” - 20, „przeciw” 
- 0, „wstrzymał się” - 0. Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
 Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Zespołu Placówek Kultury za 2010 rok. 
Przewodniczący Karol Idzik poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez komisję ds. oświaty, kultury, sportu, turystyki, rekreacji, 
młodzieży i współpracy międzynarodowej oraz przez komisję ds. budżetu i rozwoju 
gospodarczego.  
Radny Jan Darowski przypomniał, że na komisji padło pytanie, na które odpowiedź 
miała zostać udzielona na sesji przez dyrektora Waza. 
Dyrektor Adam Waz wyjaśnił, że na komisji padło pytanie skąd wynikła różnica 
między rokiem 2009 a 2010 w punkcie wynagrodzenia. Dyrektor wytłumaczył, że 
miało na to wpływ pięć składników i powiedział, że księgowa Agnieszka Nowak 
wyjaśni to zagadnienie szczegółowo.  
Księgowa Agnieszka Nowak wyjaśniła, że różnica powstała w wyniku wypłaty 
nagród jubileuszowych w kwocie 10.000 zł, urlopu bezpłatnego 12.000 zł, 
wynagrodzeń chorobowych 23.500 zł, dodatków stażowych 1.200 zł i z tytułu 
podwyżki inflacyjnej 26.500zł.  
Radny Wojciech Wróbel powiedział, że z tego co pamięta to prosił o zestawienie 
planu i wykonania wydatków na wynagrodzenia za rok 2009 i rok 2010.  
Burmistrz powiedział, że nie ma to merytorycznego znaczenia dla sprawozdania, a na 
następnej komisji dyrektor Waz przygotuje to w taki sposób w jaki życzył sobie 
radny Wróbel.  
Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem uchwały: „za” - 12, 
„przeciw” - 0, „wstrzymał si ę” - 8. Uchwała została podjęta.  
 Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Trzebnicy za 2010 rok. 
Przewodniczący poinformował, że projekt tej uchwały był omawiany na Komisji ds. 
obywatelskich, samorządu, porządku publicznego, opieki społecznej i zdrowia oraz 
na Komisji ds. budżetu i rozwoju gospodarczego. Obie komisji projekt tej uchwały 
zaopiniowały pozytywnie.  
Pytań nie było.  
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 11, „przeciw” - 1, 
„wstrzymał się” - 8. Uchwała została podjęta.  
 Ad.7.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok.  
Przewodniczący Idzik wyjaśnił, że przepisy ustawy o finansach publicznych 
nakładają obowiązek przeprowadzenia dodatkowej procedury. Procedura ta polega 
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na: 
− omówieniu sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu  
− przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego  
− przedstawienie informacji o opiniach komisji problemowej 
− przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawi wniosek komisji rewizyjnej w 

sprawie udzielenia absolutorium  
− następnie zostanie przedstawiona opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu oraz opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej na temat wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium 

Po przedstawieniu tych wszystkich wniosków i opinii będzie czas na dyskusje i 
przeprowadzeni głosowania.  

(przyszedł radny Andrzej Łoposzko – obecnych 21)  
Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, że w sprawozdaniu z wykonania budżetu 
jest ogólna informacja o danych z wykonania budżetu, jak również informacja 
szczegółowa. Skarbnik skupiła się na informacji ogólnej. Dochody zostały wykonane 
w 98,8%. Przewidziany plan dochodów to 69.092.676 zł, wykonanie w roku 2010 to 
68.226.983 zł. Wydatki zostały zaplanowane na 81.129.779 zł, a wykonano je w 
kwocie 77.232.909,11 zł, co daje 95,2% wykonania. Wydatki inwestycyjne zostały 
zaplanowane w wysokości 36.362.256 zł, wykonano je w wysokości 34.334.768,85 
zł, co daje 94,32% wykonania planu. Przychody zostały wykonane w 102,74 %, a 
wynika to z faktu, że wolne środki zostały zaplanowane w wykonaniu w niepełnej 
kwocie. Rozchody zostały wykonane w 100% i zaplanowany deficyt w wysokości 
12.077.103 zł w związku z wykonaniem po odliczeniu wynosi 9.005.926 zł. Co 
oznacza, że jest niższy od zakładanego o około 25%. Informacja o stanie mienia 
komunalnego została przedłożona wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu i 
najważniejszą informacją jest fakt, że obecnie w zasobach gminy znajdują się 763 ha 
ziemi. W porównaniu do roku poprzedniego areał wzrósł o 3 ha. Świadczy to o 
intensywnej akcji związanej z pozyskiwaniem ziem dla zasobu gminnego. 
Sprawozdania finansowe są odzwierciedleniem zasobów budżetu. Po jednej stronie 
są środki, które finansują aktywa, czyli głównie środki finansowe i należności. Z tego 
sprawozdania można odczytać ile gmina ma środków w kasie i jakie są jej 
zobowiązania, jaki był wynik osiągnięty budżetu w roku 2010. Kolejne 
sprawozdania, to sprawozdania łączne dla jednostek budżetowych, gdzie nastąpił 
wzrost sumy bilansowej o 37.432.806 zł. Rachunek zysków i strat wykazuje wynik 
23.929.698 zł. Z zestawienia zmian funduszu  również wynika wzrost funduszu. W 
łącznych sprawozdaniach zakładów budżetowych obserwowany jest wzrost sumy 
bilansowej w wysokości 14,44%, czyli o 309.521 zł. Wzrost rachunków zysków i 
strat gdzie najważniejszych jest wynik finansowy w postaci zysków, w wysokości 
151.711 zł. Z zestawienia zmian funduszu wynika wzrost tego funduszu.  
Przewodniczący Idzik powiedział, że jeśli chodzi o stanowiska komisji 
problemowych to wszystkie komisje analizujące sprawozdania wydały pozytywne 
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opinie. Następnie Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej w celu przedstawienia wniosku komisji.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mateusz Stanisz odczytał wniosek Komisji 
Rewizyjnej przekazany prezesowi Regionalnej Izby Obrachunkowej. „Na podstawie 
art. 270 ustawy z 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. Nr 157 poz. 
1240 z późniejszymi zmianami) Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Trzebnicy po 
zapoznaniu się ze: 

− sprawozdaniem z wykonania budżetu, 
− informacja o stanie mienia komunalnego, 
− opinia RIO o przedłożonym sprawozdaniu wykonania budżetu gminy za 2010 

rok, 
− sprawozdaniami finansowymi, 

pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Trzebnica za rok 2010 i wnioskuje o 
udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Trzebnica 
Uzasadnienie 
Budżet Gminy Trzebnica w 2010 r. zrealizowany został zgodnie z uchwałami Rady 
Miejskiej i kształtował się następująco: 

1. Dochody budżetowe wykonano w kwocie 68.226.983 zł, co stanowi 98,8% 
planu rocznego ustalonego na poziomie 69.052.676 zł. Dochody bieżące 
realizowano w kwocie 47.775.635,71 zł co stanowi 101,81% wielkości 
planowanej, a dochody majątkowe w kwocie 20.451.347,29 zł, co stanowi 
92,43% planu. Dochody ze sprzedaży mienia zrealizowano w kwocie 
9.514.278,40 zł (123,46% planu). Na zrealizowanie dochodów w takiej 
wysokości miało wpływ przeniesienie na rok następny wpływów z tytułu 
dotacji rozwojowej na zadania: 

- rewitalizacja płyty Rynku 
- rewitalizacja Parku Solidarności 
Niedobory te zrekompensowano wyższymi niż planowano wpływami z tytułu 
sprzedaży nieruchomości. 
Niewykorzystane w pełni środki przekazane gminie na realizację zadań zleconych z 
zakresu administracji rządowej (0,94%) odprowadzono do budżetu państwa. Na taki 
stan rzeczy wpływ miało to, że zapotrzebowanie składa się wg danych 
szacunkowych, natomiast realizacja uzależniona jest od stanu faktycznego.  

2. Wydatki budżetowe zrealizowano w wysokości 77.232.909,11 (95,2% kwoty 
rocznej zaplanowanej na poziomie 81.129.779 zł), w tym wydatki bieżące w 
kwocie 42.898.140,26 zł (95,82% planu) oraz wydatki w kwocie 
34.334.768,85 zł (94,42% planu). Wydatki majątkowe w wydatkach ogólnych 
wyniosły 44,46%. 

3. W wyniki realizacji rocznego planu dochodów w 98,8% i wydatków 
budżetowych w 95,2% budżet zamknął się deficytem w kwocie 9.005.926 zł, 
przy planowanym w wysokości 12.077.103 zł. Przychody wykonano w 
102,74%, natomiast rozchody w 100%.  

4. Na obsługę długu gminy w 2010 r. przekazano kwotę w wysokości 
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8.222.023,20 zł, co stanowi 12,05% dochodów osiągniętych w tym roku , a po 
wyłączeniach ustawowych 2,16%.  

5. Zobowiązania finansowe Gminy na dzień 31.12.2010 r. z tytułu zaciągniętych 
pożyczek i kredytów długoterminowych osiągnęły kwotę 30.664.544,81 zł, a 
ich stosunek do dochodów tego roku wyniósł 44,94% przy dopuszczalnym 
60% poziomie zadłużenia wynikającym z art. 170 pufp.  

Zaciągnięte zobowiązania to: 
29.000.000 – z tytułu wyemitowanych obligacji 
1.664.544,81 – z tytułu pożyczki zaciągniętej na wyprzedzające finansowani 

budowy oczyszczalni ścieków w Skarszynie. 
Biorąc pod uwagę powyższe uzasadnienie Komisja Rewizyjne Rady Miejskiej w 
Trzebnicy pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za rok 2010 i wnosi o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Gminy Trzebnica za rok 2010”.  
Przewodniczący Idzik przedstawił opinię RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu i 
o wniosku Komisji Rewizyjnej. Odczytał sentencję uchwały mówiąca, iż skład 
orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu uchwałą z dnia 18 
kwietnia 2011 roku postanowił wydać pozytywną opinię o przedłożonym przez 
Burmistrza Miasta i Gminy Trzebnica sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 
rok 2010. Przewodniczący powiedział, że tak brzmi sentencja uchwały i zapytał czy 
jest potrzeba odczytania uzasadnienia? Ponadto dodał, że uchwała RIO była 
wyłożona do wglądu w biurze Rady Miejskiej i zainteresowani radni się z nią 
zapoznawali. Przewodniczący pokrótce zreferował uzasadnienie do uchwały RIO. 
Powiedział, że uzasadnienie w znacznej części powtarza liczbowe dane, które były 
podane w sprawozdaniu. Pod względem formalno – prawnym skład orzekający 
stwierdził zgodność przedłożonych sprawozdań z wymogami określonymi w 
rozporządzeniach Ministra Finansów. Badając sprawozdania pod względem 
merytorycznym Skład Orzekający stwierdził, co następuje: 

− Plan dochodów i wydatków budżetowych uwzględnia zmiany wynikające z 
uchwał i zarządzeń podjętych przez organy gminy w trakcie roku 
budżetowego. 

− Dane liczbowe prezentowane Radzie Miasta i Gminy przez burmistrza są 
zgodne z danymi wynikającymi ze sprawozdań budżetowych. 

− Plan i wykonanie dotacji celowych z budżetu państwa na zadania z zakresu 
administracji rządowej oraz inne zadania zlecone jednostce samorządu 
terytorialnego ustawami są zgodne z wielkościami wynikającymi z wykazu 
Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego we Wrocławiu. 

− Plan i wykonanie subwencji z budżetu państwa są zgodne z kwotami 
określonymi przez Ministra Finansów. 

− Dochody budżetowe wykonano w 98,8%, dochody bieżące w 101,81%, 
dochody majątkowe w 92,43%, dochody ze sprzedaży mienia 123,46% planu. 
Przewodniczący dodał, że tu wkradł się błąd, o którym była mowa na 
komisjach, ponieważ z jednej strony Skład Orzekający stwierdza wykonanie 
dochodów ze sprzedaży mienia w 123,46% planu, a niżej jest napisane, że w 
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niepełny sposób zrealizowano dochody.  
− Wydatki budżetowe zrealizowano w 95,2% planowanej kwoty rocznej, 

wydatki bieżące w 95,82% planu, wydatki majątkowe stanowią 44,46% 
wydatków ogółem, przy planowanym wskaźniku 44,82%. W okresie 
sprawozdawczym nie stwierdzono wydatkowania środków bez planu bądź z 
jego przekroczeniem.   

− W wyniku badania sprawozdań nie stwierdzono przypadków realizacji 
nieplanowany wydatków (tzw. przekroczeń planu wydatków). 

− Wynik operacyjny budżetu, stanowiący różnicę pomiędzy dochodami i 
wydatkami bieżącymi jest wielkością dodatnią i wynosi 4.877.495,45 zł, przy 
planowanej jego wysokości w kwocie 2.157.903 zł.  

− Odnośnie zobowiązań finansowych gminy na dzień 31 grudnia 2010 roku z 
tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów długoterminowych zobowiązania te 
osiągnęły kwotę 30.664.544,81 zł, a ich stosunek do dochodów tego roku 
wyniósł 44,94% przy dopuszczalnym 60% poziomie zadłużenia.  

Biorąc powyższe pod uwagę Skład Orzekający postanowił pozytywnie zaopiniować 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2010 rok, wskazując jednocześnie, iż ocena 
gospodarki środkami publicznymi pod kątem celowości i gospodarności należy do 
Rady Gminy.  
Przewodniczący powiedział, że to jest streszczenie i zapytał radnych czy jest 
potrzeba odczytania całej uchwały? 
Radni nie zgłosili konieczności odczytania całej uchwały.  
Następnie Przewodniczący przeszedł do streszczenia uchwały RIO o wniosku 
Komisji Rewizyjnej. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej uchwałą z 
dnia 9 czerwca 2011 roku wydał pozytywna opinie o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Trzebnicy w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Trzebnicy za 2010 rok. Uzasadnienie „po zapoznaniu się z przekazanym 7 czerwca 
2011 roku wnioskiem Komisji Rewizyjnej rady Miejskiej w Trzebnicy w sprawie 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Trzebnicy za 2010 rok. Skład Orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu stwierdza, że wniosek 
sformułowany został w wyniku  rozpatrzenia: 

1. sprawozdania finansowego za 2010 rok, 
2. sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok wraz z opinią 

regionalnej izby obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 
3. informacji o stanie mienia Gminy Trzebnica. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Trzebnicy po dokonaniu analizy powyższych 
dokumentów sformułowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi Gminy Trzebnica 
absolutorium. Jak wynika z opinii dołączonej do wniosku, Komisja Rewizyjne nie 
stwierdziła w badanym zakresie nieprawidłowości. Biorąc powyższe pod uwagę 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu postanowił wydać 
opinię pozytywną o wniosku”.   
Przewodniczący powiedział, że wszystkie dokumenty jakie były wymagane do 
przedstawienia przed głosowaniem nad uchwałą zostały przedstawione, w związku z 
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tym przeszedł do dyskusji.  
Radny Jan Darowski zapytał o sprawozdanie z przebiegu wykonania budżetu gminy 
Trzebnica za 2010 rok. Radny powiedział, że na komisji pytał się o pozycje w 
których wykonanie zadania jest zerowe. Rady powiedział, że chodzi o pozycje 62 na 
stronie 35, gdzie jest zapis, że wykonanie boisk do siatkówki oraz badmintona na 
terenie gminy przy ul. Oleśnickiej w Trzebnicy, wykonanie zero, a w części opisowej 
odnoszącej się do tego punktu jest sformułowanie „wykonanie boisk do siatkówki 
oraz badmintona na terenie gminy przy ul. Oleśnickiej w Trzebnicy – wykonano 
zadanie przewidziane w budżecie”. W związku z tą rozbieżnością  radny poprosił o 
wyjaśnienia.  
Skarbnik Krokowska wyjaśniła, że to zadanie zostało wykonane w formie rzeczowej, 
natomiast finansowo nie zostało rozliczone, ponieważ do wydziału finansowego nie 
wpłynęły jeszcze dokumenty.  
Radny Darowski zapytał o zadania na stronie 44, remont parkingów oraz chodnika 
przy ul. Obrońców Pokoju w Trzebnicy opisany pod pozycja 5 i podobne 
sformułowanie pod pozycją numer 7 – remont chodników i budowa parkingów przy 
ul. Obrońców Pokoju 833 m2. 

Skarbnik Krokowska powiedział, że tą sprawę konsultowała z naczelnikiem wydziału  
techniczno – inwestycyjnego i naczelnik wyjaśnił, że jest to błąd w sformułowaniu i 
jest to jedno zadanie remontowe, które powinno być ujęte w jednej pozycji.  
Radny Janusz Szydłowski przypomniał, że na Komisji ds. budżetu i rozwoju 
gospodarczego poprosił skarbnika o informacje na temat zaległości w podatku od 
nieruchomości od 6 osób fizycznych w łącznej wysokości 585.112,35 zł.  
Skarbnik Krokowska odpowiedział, że w związku z zapytaniem radnego zwróciła się 
do radcy prawnego z prośbą o wydanie opinii w tym zakresie. Sama również 
sprawdziła przepisy i stoi na stanowisku, że zgodnie z art. 293 ordynacji podatkowej, 
dane te są objęte tajemnicą skarbową i skarbnik może przedstawić tylko dane w 
wielkościach ujętych w sprawozdaniach zgodnie z klasyfikacją budżetową. Jeśli 
radca prawny przedstawi opinie w tej sprawie to radni zostaną o tym powiadomieni i 
zostanie udzielona informacja.  
Więcej pytań nie było. 
Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem uchwały: „za” - 13, 
„przeciw” - 0, „wstrzymał si ę” - 8. Uchwała została podjęta.  
 Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Trzebnica 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Karol Idzik poinformował, że zgodnie z 
przepisami udzielenie absolutorium następuje po zapoznaniu się ze sprawozdaniem  z 
wykonania budżetu, sprawozdaniem finansowym, opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej we Wrocławiu , informacją o stanie mienia Gminy i stanowiskiem 
Komisji Rewizyjnej. Te czynności zostały wykonane. W związku z tym, że nie było 
pytań, Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 13, 
„przeciw” - 0, „wstrzymał si ę od głosu” - 8. Przewodniczący Rady stwierdził, że 
Burmistrzowi Gminy Trzebnica zostało udzielone absolutorium z tytułu 
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wykonania budżetu za rok 2010.  
Radny Mateusz Stanisz w imieniu Klubu Radnych Marka Długozimy złożył 
gratulacje Burmistrzowi za takie wykonanie budżetu, a co za tym idzie uzyskania 
absolutorium.  
Burmistrz Marek Długozima w imieniu swoim jak i pracowników złożył 
podziękowania. Podziękował wszystkim  pracownikom, bez których tak dobre 
wykonanie nie byłoby możliwe. Na koniec burmistrz podziękował 
przewodniczącemu i radnym za udzielenia absolutorium.  
 Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Trzebnica na 2011 
rok.  
Przewodniczący przypomniał, że projekt tej uchwały był omawiany na komisjach i 
wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.  
Radny Wojciech Wróbel przypomniał, że na Komisji ds. budżetu i rozwoju 
gospodarczego zapytał z czego wynika planowana kwota emisji obligacji.  Radny 
zauważył, że obligacje mają być wyemitowane na kwotę 5.000.000 zł, a w 
inwestycjach pojawia się kwota 5.500.000 zł. Radny poprosił o wyjaśnienie tego 
zagadnienia. 
Skarbnik Krokowska wyjaśniła, że jest to pomyłka. I tak jak było mówione na 
komisji należy w zadaniach inwestycyjnych nanieść korektę i przesunąć środki z 
obligacji na środki własne w ostatnim zadaniu inwestycyjnym, czyli w zadaniu 
budowa boiska wielofunkcyjnego w Boleścinie.  
Więcej pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 13, „przeciw” - 6, 
„wstrzymał się” - 2. Uchwała została podjęta.  
 Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Trzebnica na lata 2011 – 2022. 
Przewodniczący powiedział, że komisje projekt uchwały wraz z autopoprawkami 
zaopiniowały pozytywnie.  
Radny Wojciech Wróbel zapytał czy wykaz przedsięwzięć w WPF obejmuje 
wszystkie planowane inwestycje? W odpowiedzi na interpelację dotyczącą projektów  
zadań inwestycyjnych radny Wróbel otrzymał informację jakie zadania będą 
realizowane i kiedy. Część tych zadań znajduje się w WPF ale nie wszystkie. Nie 
znalazła się droga w Głuchowie Górnym, droga w Cerekwicy, droga w Ujeźdźcu 
Małym, a są to inwestycje przewidziane na 2012 rok, droga Brzyków – Szczytkowice  
planowana na 2015 rok. Te inwestycje powinny znajdować się również w WPF, a ich 
nie ma, z czego to wynika? 
Burmistrz Długozima odpowiedział, że jeśli zadanie jest jednoroczne to nie ma 
obowiązku zapisywania go w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  
Radny Wróbel zauważył, że w odpowiedzi na interpelację droga w Głuchowie 
Górnym planowana jest na lata 2012 – 2013, a więc jest to zadanie wieloletnie.  
Burmistrz Długozima odpowiedział, że w takiej sytuacji musiało nastąpić 
przeoczenie ale w następnej uchwale dotyczącej WPF zostanie to uzupełnione.  
Więcej pytań nie było. 



12 

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem uchwały: „za” - 13, 
„przeciw” - 7, „wstrzymał si ę” - 1. Uchwała została podjęta.  
 Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale 
Nr VIII/71/11 Rady Miejskiej w Trzebnicy z dnia 18 kwietnia 2011 r. w sprawie 
zmiany uchwały nr VII/52/11 Rady Miejskiej w Trzebnicy z dnia 17 marca 2011 r. w 
sprawie wyznaczenia inkasentów oraz ustalenia prowizji.  
Pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie: emisji obligacji komunalnych. 
Przewodniczący Idzik przypomniał, że projekt tej uchwały był omawiany na 
komisjach i wszystkie zaopiniowały go pozytywnie.  
Radny Jan Darowski powtórzył swoje pytanie z komisji, jaki procent 
wyemitowanych obligacji przez Gminę Trzebnica i na jaką wartość został już 
wykupiony? 
Skarbnik Krokowska powiedziała, że pytanie zostało nieco zmodyfikowane. 
Spłacone zostało około 30% zaciągniętych obligacji. Obecne zadłużenie wynosi 
29.000.000 zł. W latach poprzednich zostało spłacone 12.250.000 zł. W roku 2006  - 
300.000 zł, w roku 2007 – 1.200.000 zł, w roku 2008 – 1.000.000 zł, w roku 2009 – 
2.500.000 zł, w roku 2010 – 6.750.000 zł, w roku 2011 – 500.000 zł.  
Więcej pytań nie było.  
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 13, „przeciw” - 8, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta. 
 Ad.12a.  Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Trzebnica za I półrocze.  
Skarbnik Barbara Krokowska powiedziała, że zgodnie z art. 266 ustawy o finansach 
publicznych zobowiązani jesteśmy ustalić zakres i formę informacji o przebiegu 
wykonania budżetu oraz informację o przebiegu wykonania planów finansowych 
jednostek zaliczanych do sektora samorządowego. Poprzednia uchwała była dosyć 
ogólna w swym zakresie, projekt nowej został rozbudowany.  
Pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 Ad.12b. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków.  
Burmistrz Marek Długozima powiedział, że zadaniem gminy jest nie tylko 
podejmowanie działań inwestycyjnych. Burmistrz w ramach dygresji powiedział, że 
żałuje, iż radni, którzy w poprzedniej kadencji głosowali za działaniami 
inwestycyjnymi, dzisiaj są przeciwni. A uchwały dotyczące zmian w budżecie oraz 
emisji obligacji są podejmowane po to aby realizować inwestycje głównie na 
terenach wiejskich. Dzisiaj sołtysi obecni na sali mają okazje zobaczyć jak radni 
głosują. Wracając do projektu uchwały burmistrz powiedział, że zadaniem gminy jest 
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nie tylko prowadzenie działań inwestycyjnych ale również wspieranie wszelkich 
działań, które mają na celu konserwacje zabytków. W związku z wpłynięciem kilku 
wniosków o dofinansowanie burmistrz zaproponował podział środków w taki sposób 
jak przedstawia to projekt uchwały.  
Radny Janusz Szydłowski zapytał jakie jeszcze wnioski wpłynęły poza tymi, które 
zostały ujęte w projekcie uchwały? 
Burmistrz Długozima odpowiedział, że wpłynął jeszcze wniosek pana Władysława 
Zięby i wczoraj wpłynął wniosek o środki na nagłośnienie w kościele w Kuźniczysku 
oraz wniosek z kościoła w Cerekwicy na dokończenie remontu dachu. Burmistrz 
dodał, że w miarę wolnych środków postara się aby na następne posiedzenie Rady 
przygotowany został projekt uchwały o przyznanie środków na realizację zadań 
ujętych w tych wnioskach.  
Radny Wojciech Wróbel odnosząc się do dygresja burmistrza powiedział, że 
niekoniecznie należy wydawać 1.300.000 zł na modernizację stadionu w Trzebnicy 
pod kątem Euro 2012, w sytuacji kiedy na centrum pobytowe raczej nie ma szans, a 
środki te można przeznaczyć na inwestycje na tereny wiejskie.  
Burmistrz odpowiedział, że na stadionie wszyscy skorzystają, a szanse na centrum 
pobytowe nie są jeszcze przekreślone. 
Więcej pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.12c. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/328/09 Rady 
Miejskiej  w Trzebnicy z dnia 30 września 2009 r. w sprawie trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla szkół i placówek niepublicznych prowadzonych na terenie 
Gminy Trzebnica przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż jednostka 
samorządu terytorialnego.  
Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, że do tej pory udzielając dotacji nie było 
określone w jaki sposób będzie dokonywane sprawdzanie wydatkowania 
przyznanych kwot jednostkom. W związku z tym konieczne są zmiany w tym 
zakresie. Korzystając z faktu zmiany tej uchwały została formalnie wprowadzona 
informacja o tym, że dotacja określona w momencie kiedy planujemy budżet ma 
charakter zaliczkowy i ta kwota dotyczy poprzedniego roku budżetowego i w 
momencie kiedy będzie już określona wysokość dotacji przewidzianej na jednego 
ucznia danej placówki, wówczas będą przeliczane te dane i będą wpływać pieniądze 
do budżetu. Ma to na celu bardziej racjonalne dysponowanie środkami.  
Pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 Ad.12d. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia pojazdów na własność Gminy 
Trzebnica.  
Komendant Straży Miejskiej Krzysztof Zasieczny wyjaśnił, że projekt tej uchwały 
dotyczy przejęcia 4 pojazdów. Pojazdy nie zostały odebrane w terminie 6 miesięcy 
pomimo powiadomienia właścicieli. W związku z powyższym na podstawie art. 50a 
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ustawy prawo o ruchu drogowym do gminy należy zatwierdzenie przejęcia tych 
pojazdów celem ich przekazania do zezłomowania.  
Radny Jan Darowski zapytał czy właściciele zostali skutecznie zawiadomieni? 
Komendant Zasieczny odpowiedział, że w trzech przypadkach, tam gdzie pojazdy 
umożliwiały ustalenie właściciela, zostało wysłane powiadomienie zgodnie z 
przepisami k. p. a., jednak nie odebrali pojazdów. W jednym przypadku pojazd ma 
usunięte wszelkie cechy umożliwiające ustalenie właścicieli.  

(radny Wojciech Wróbel opuścił salę – obecnych 20) 
Więcej pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 20, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania 
zgłoszonych kandydatów na ławników do rozpatrywania spraw rodzinnych w Sądzie 
Rejonowym w Trzebnicy, na kadencję 2012 – 2015.  

(wrócił radny Wojciech Wróbel – obecnych 21) 
Przewodniczący Idzik powiedział, że zgodnie z przepisami zostało przewidziane 11 
stanowisk ławniczych w Sądzie Rodzinnym w Trzebnicy.  Ustawa o ustroju sądów 
powszechnych przewiduje taką procedurę, że Rada Miejska wybiera ławników, ale 
wcześniej powołuje zespół, który zaopiniuje kandydatów na ławników. W projekcie 
uchwały przewidziano miejsce dla sześciu osób, jednak nie jest to wymagane ze 
względu na niewielką ilość ławników. Następnie przewodniczący poprosił o 
zgłaszanie kandydatów na członków zespołu opiniującego ławników. 
Radny Mateusz Stanisz w imieniu Kluby Radnych Marka Długozimy zgłosił 
kandydaturę radnej Wiesławy Kucięby.   
Radna Kucięba wyraziła zgodę. 
Radny Wojciech Wróbel w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej zgłosił 
kandydaturę radnego Pawła Wolskiego.  
Radny Wolski wyraził zgodę.  
Radny Janusz Pancerz zgłosił kandydaturę Jana Janusiewicza. 
Radny Janusiewicz wyraził zgodę.  
Więcej kandydatur nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały z wpisanym składem 
zespołu opiniującego w składzie Wiesława Kucięba, Paweł Wolski, Jan Janusiewicz: 
„za” - 21, „przeciw” - 0, „wstrzymał si ę” – 0. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie.  
 Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Trzebnica.  
Przewodniczący Karol Idzik powiedział, że projekt uchwały był omawiany na 
Komisji ds. oświaty, kultury, sportu, turystyki, rekreacji, młodzieży  i  współpracy 
międzynarodowej i został pozytywnie zaopiniowany.  
Radny Jan Darowski stwierdził, że jest to bardzo istotna uchwała. Radny zapytał co 
było podstawą ustalenia tej opłaty w wysokości 0,22% stawiki minimalnego 
wynagrodzenia za pracę? 
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Dyrektor Zespołu Administracyjnego Placówek Oświatowych Jerzy Trela 
odpowiedział, że wyliczenie tej stawki polegało na tym, że zostały policzone 
wszystkie koszty utrzymania przedszkola powyżej 5 godzin dziennie, ponieważ 
ustawa mówi, że podstawy programowe, czyli 5 godzin dziennie jest bezpłatne. 
Zmiana ustawy o systemie oświaty spowodowała, że stołówki przedszkole 
traktowane są na równi ze stołówkami szkolnymi, gdzie nie można pobierać opłat za 
przygotowanie posiłku, a jedynie za wkład do kotła. Po zliczeniu wszystkich 
pozostałych kosztów została obliczona taka stawka. 
Więcej pytań nie było.  
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 19, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 2. Uchwała została podjęta. 
Przewodniczący powiedział, że kolejne punkty porządku obrad są to projekty uchwał 
dotyczące przyjęcia sołeckich strategii rozwoju wsi. Wszystkie te projekty były 
omawiane na Komisji ds. rolnictwa i zostały pozytywnie zaopiniowane.  
 Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju 
Wsi Boleścin – Gmina Trzebnica”.  
Pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju 
Wsi Brochocin – Gmina Trzebnica”.  
Pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju 
Wsi Taczów Mały – Gmina Trzebnica”.  
Pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „Sołeckiej Strategii Rozwoju 
Wsi Taczów Wielki – Gmina Trzebnica”.  
Pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Sołeckiej Strategii 
Rozwoju Wsi Głuchów Górny.  
Radny Jan Darowski poprosił o omówienie zmian, ponieważ nie wszyscy radni byli 
obecni na Komisji ds. Rolnictwa.  
Burmistrz Marek Długozima oddał głos zastępcy burmistrza Jadwidze Janiszewskiej i 
jednocześnie podziękował za prace jaką wkłada w opracowywanie tych strategii.  
Z-ca burmistrza Jadwiga Janiszewska powiedział, że poszczególne sołectwa 
przystępowały do odnowy wsi dolnośląskiej etapami. Pierwsza ósemka miała 
wypracowane strategie sołeckie już w zeszłym roku i w roku 2010 realizowała 
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program krótkoterminowy, czyli roczny na rok 2010. W strategii jest również 
program długoterminowy i kiedy kończy się realizacja program krótkoterminowy 
trzeba opracować program na dany rok, czyli na rok 2011. Te wszystkie zmiany, które 
są w tych strategiach dotyczą uchwalenia programu rocznego odnowy wsi na rok 
2011. W załącznikach są one szczegółowo określone.   
Więcej pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Sołeckiej Strategii 
Rozwoju Wsi Kobylice. 
Pytań nie było.  
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.20a. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Sołeckiej 
Strategii Rozwoju Wsi Skarszyn.  
Pytań nie było.  
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.20b. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Sołeckiej 
Strategii Rozwoju Wsi Cerekwica. 
Pytań nie było.  
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.20c. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Sołeckiej 
Strategii Rozwoju Wsi Biedaszków Mały.  
Pytań nie było.  
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 Ad.21. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi na terenie miasta 
Trzebnicy.  
Przewodniczący Karol Idzik powiedział, że wszystkie komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt tej uchwały.  
Burmistrz Marek Długozima powiedział, że jest to początek działań mających na celu 
uhonorowanie księdza Kiełbasy. Ksiądz marzył aby w Trzebnicy powstał pomnik Św. 
Jadwigi i zdaniem burmistrz skoro Św. Jadwiga została ogłoszona patronką miasta 
Trzebnicy to dobrze by było gdyby na skwerze poświęconym księdzu Antoniemu 
Kiełbasie powstał jej pomnik.  
Radny Jan Darowski zapytał czy prace modernizacyjne zostały już zakończone w 
tym parku? 
Burmistrz odpowiedział, że prace modernizacyjne jeszcze trwają.  
Więcej pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” - 21, „przeciw” - 0, 
„wstrzymał się” - 0. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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 Ad.21a. Podjęcie uchwały w sprawie uznania przez Rząd Rzeczypospolitej 
Polskiej, spraw wsi i rolnictwa za jedne z zasadniczych priorytetów polskiej 
prezydencji w Unii Europejskiej i wyrównanie dopłat rolniczych dla Polski.  
Burmistrz Marek Długozima powiedział, że jest to nowa uchwała wprowadzona dziś 
pod obrady Rady. Uchwała ta jest odpowiedzią na pismo Jarosława Kaczyńskiego 
prezesa Prawa i Sprawiedliwości, aby podjąć działania na forum Rady Gmin w 
formie uchwały dotyczącej uznania rolnictwa za jedno z zasadniczych priorytetów 
polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i wyrównywania dopłat rolniczych dla 
Polski. Burmistrz podkreślił, że nie należy do żadnej partii ale uważa, że sprawy wsi 
są ważne zwłaszcza, że gmina Trzebnica jest gminą wiejsko – miejską. Burmistrz 
zauważył, że w Radzie znajduje się dwóch radnych z PiS-u i szkoda, że to nie oni 
wyszli z projektem takiej uchwały.  
Radny Janusz Szydłowski wyjaśnił, że radni PiS-u nie chcieli „na siłę” wprowadzać 
projektu tej uchwały pod obrady sesji, gdyż uznali, że skoro burmistrz jest 
bezpartyjny to taka inicjatyw powinna wyjść od niego.  
Radny Wojciech Wróbel zapytał jaka jest różnica w mechanizmach. Powiedział, że 
wie, iż jest różnica w kwotach ale czy są również jakieś różnice w mechanizmach 
przyznawania dopłat bezpośrednich w Polsce i w krajach „starej Unii”.  
Burmistrz Długozima powiedział, że jest to szczegółowe pytanie i nie jest w stanie na 
nie odpowiedzieć.  
Radny Edward Sikora powiedział, że w tej chwili dopłaty polskich rolników w 
porównaniu do  rolników „starej Unii” są o 50% mniejsze.  
Radny Wróbel powiedział, że to wie i się z tym zgadza, tylko jego wątpliwości budzi 
kwestia mechanizmów. Jeśli np. polscy rolnicy mają dopłaty do hektara i wystarczy 
zaorać pole aby dostać dopłatę, a na „zachodzie” może się okazać, że należy wykazać 
się odpowiednim poziomem produkcji i dlatego te dopłaty są wyższe.  
Burmistrz Długozima powiedział, że to jest uzależnione od prawa obowiązującego w 
Unii Europejskiej, a to są takie szczegóły, o które należało by pytać specjalistę. 
Uchwała ma na celu to aby podejmować działania poprawiające pozycje polskiego 
rolnika.  
Radny Edward Sikora uważa, że uchwałę należy podjąć.  
Radny Janusz Szydłowski złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek formalny radnego Janusza 
Szydłowskiego o zamknięcie dyskusji: „za” - 20, „przeciw” - 0, „wstrzymał si ę” - 
1. Wniosek został przyjęty.  
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały: „za” - 19, 
„przeciw” - 1, „wstrzymał si ę” – 1. Uchwała została podjęta.  
 Ad.22. Komunikaty .  
Przewodniczący poinformował o posiedzeniu kolejnej sesji, która planowana jest na 
dzień 7 lipca 2011 roku, na godzinę 14:00 w sali nr 48 budynku Urzędu Miejskiego. 
Związane jest to z koniecznością podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia do 
budżetu bieżącego wydatków niewygasających.  
Radny Wróbel zapytał czy to będzie sesja, którą poprzedzą komisje czy będzie to tryb 
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nadzwyczajny? 
Przewodniczący odpowiedział, że jego zdaniem wystarczy spotkanie komisji ds. 
budżetu i rozwoju gospodarczego.  
Kolejny komunikat  przekazany przez przewodniczącego Idzika dotyczył apelu 
duszpasterstwa nauczycieli, które powołało komitet organizacyjny w sprawie 
ufundowania tablicy pamiątkowej ku czci księdza Antoniego Kiełbasy. Wszyscy 
chętni mogą składać datki na ten cel.   
Ostatni komunikat przewodniczącego dotyczył kwestii porządkowych. 
Przewodniczący powiedział, że przysłuchiwał się ostatnio komisjom rady i 
sposobowi w jaki są one prowadzone. Przewodniczący doszedł do wniosku, że 
marnuje się dużo czasu ponieważ na większości komisji powtarzane są te same 
rzeczy i zagadnienia.  
Radny Paweł Czapla powiedział, że troski, które przejawia przewodniczący radny 
zauważył już wiele miesięcy temu i podpisuje się pod nimi. Jednak w tej kwestii 
należy rozmawiać z przewodniczącymi komisji bo to oni są odpowiedzialni za 
prowadzenie posiedzeń komisji.  
Radny Jan Darowski powiedział, że sprawność jest ważna ale ona sama w sobie nie 
może tworzyć istoty posiedzeń.  

(radny Paweł Wolski opuścił salę  - obecnych 20)  
Radny Wojciech Wróbel złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 
Przewodniczący poddał wniosek radnego Wróbla pod głosowanie: „za” - 20, 
„przeciw” - 0, „wstrzymał si ę” - 0. Wniosek został przyjęty. 
Burmistrz Marek Długozima zaprosił wszystkich na otwarcie basenu 1 lipca 2011 
roku na godzinę 11:00.  
Z-ca Burmistrza Jadwiga Janiszewska odnosząc się do zbiorki pieniędzy na 
upamiętniająca tablicę księdza Kiełbasy powiedziała, że na stronie internetowej 
Towarzystwa Miłośników Ziemi Trzebnickiej jest podany numer konta, na który 
można wpłacać pieniądze na ten cel.  
 Ad.23. Zamknięcie obrad X sesji.  
Przewodniczący słowami „zamykam posiedzenie X sesji Rady Miejskiej” dokonał jej 
zamknięcia o godzinie 14:07.  
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